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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 25. august 2032 har udvalget efter ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl 

(DD) stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 198 

 

I efteråret 2021 blev der prioriteret ekstra midler til det formål at forebygge en 

yderligere stigning i sagsbehandlingstiderne i forbindelse med studerendes ansøg-

ninger om SU-handicaptillæg. Vil ministeren redegøre for, hvordan de ekstra mid-

ler blev udmøntet, hvilken effekt de har haft og om ministeren planlægger at 

iværksætte nye initiativer eller tilføre yderligere ressourcer til området med henblik 

på at nedbringe de lange sagsbehandlingstider på behandlingen af ansøgninger 

om SU-handicaptillæg? Der henvises til svar på UFU alm. del spørgsmål 158, fol-

ketingsåret 2020-21. 

Svar 

 

Administrationen af SU-handicaptillægsordningen hører under Uddannelses- og 

Forskningsstyrelsen, hvor den omtalte ressourcetilførsel også er sket. Styrelsen 

oplyser til brug for besvarelsen af spørgsmålet følgende, som jeg kan henvise til:  

 

”Der er inden for styrelsens samlede opgaver og ramme løbende prioriteret res-

sourcer til området med henblik på at nedbringe sagsbehandlingstiderne i form af 

tilførsel af årsværk og løbende effektivisering af sagsgangene samt udvikling og 

implementering af bl.a. digitale værktøjer med henblik på bedre at kunne prioritere 

og afvikle sagerne. 

 

Det er styrelsens vurdering, at dette i et vist omfang har haft positiv effekt. Således 

var der en produktivitetsfremgang (flere afgjorte sager) i 2021 og 2022. Sagsbe-

handlingstiden er dog fortsat udfordret af en meget betydelig stigning i antal an-

søgninger, hvilket har skabt og løbende skaber en større sagspukkel, og det for-

hold, at der i ca. 2/3 af sagerne skal indhentes yderligere lægefaglig dokumenta-

tion, samt at der i sagsbehandlingen ofte skal foretages vanskelige skønsmæssige 

vurderinger særligt i forhold til ansøgninger på baggrund af psykiske funktionsned-

sættelser. 

 

Styrelsen bemærker, at behovet for at indhente dokumentation i en lang række sa-

ger – ofte over flere gange - og den stigende mængde ansøgninger er et grundvil-

kår, som også fremover vil have betydning for sagsbehandlingstiden.”.  

19. september 2023 

 

Uddannelses- og 

Forskningsministeriet 

 

Børsgade 4 

Postboks 2135 

1015 København K 

Tel. 3392 9700 

 

www.ufm.dk 

 

CVR-nr. 1680 5408 

 

Ref.-nr.  

420390  

 

  

 

Offentligt
UFU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 198

Uddannelses- og Forskningsudvalget 2022-23 (2. samling)



 

 

 

 

 

 

 
Side 2/2 

 

Det er klart, at de meget lange sagsbehandlingstider på området ikke er tilfredsstil-

lende. Uddannelses- og Forskningsministeriet er sammen med Uddannelses- og 

Forskningsstyrelsen ved at se på løsninger, der rækker ud over ressourcetilførsel.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 
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